
Zápis z otevřeného zasedání Výboru Spolku studentů historie FF UK (20. 6. 2022)

Přítomní: Vjačeslav Glazov, Eliška Farová, Marek Panocha, Lucie Dvořáková, Klára Brtková, Kateřina

Projsová, Miroslav Vašík

Čas zahájení schůze: 17:40

Program

1) Úvod

2) Cena Lucie Urikové

3) Seznamovací kurz

4) Plány spolku na léto

5) Úkoly do konce funkčního období stávajícího výboru a DK

6) Finance

7) Stav nového spolkového webu

8) Spolkový YouTube kanál

9) Mezispolková spolupráce

10) Různé

11) Závěr

1) Úvod

● Program schválen jednohlasně.

2) Cena Lucie Urikové

● Spolek s tímto podnětem kontaktovali Jakub Mazanec a Martin Čermák.

● Cena by byla památkou a připomínkou nedávno zesnulé studentky historie Lucie Urikové.

● Výbor jednohlasně souhlasí s případným podílením se na realizaci tohoto projektu a je

vděčný, že mu tato možnost byla nabídnuta.

● Detaily projektu zatím nejsou známy. Výbor se proto domluví s navrhovateli na schůzce, kde

by proběhla diskuze o podobě ceny a o druhu a míře zapojení spolku.

3) Seznamovací kurz

● Marek Panocha, hlava organizačního týmu, podotýká, že je třeba vyslat několik osob na

zápisy do prvních ročníků, které pro bakalářský stupeň proběhnou ve dnech 30. června a 1.

července, aby šířily mezi budoucími studenty informaci o možnosti se seznamovacího kurzu

účastnit. Nábor těchto osob proběhne interně v rámci výboru a DK, popř. bude osloveno

členstvo.

● Speciální letáčky se vytvářet nebudou, stačí stávající všeobecné, kde je seznamovací kurz

zmíněn a v základech i popsán.

● Do konce června je třeba vytvořit událost na facebookových stránkách spolku a aktualizovat

informace o kurzu na jeho webových stránkách.

● Během července začne organizační tým kompletovat „seznamovákový kufr“ a vytvoří
přihlašovací formuláře.

● V srpnu pak bude následovat podrobnější příprava, rozdělování úkolů atd.

4) Plány spolku na léto

● Manuály

o Stávající výbor a DK plánují sepsat „manuály k ovládání“ spolku, kde by byly popsány

jeho jednotlivé základní aspekty a procesy fungování.

o Budou psány kolektivně i individuálně dle toho, kdo byl za co zodpovědný.

● Novelizace stanov



o Zde je třeba začít vytvářet pracovní tým, jenž by se procesu ujal. Mezi jeho členy

budou patrně celý výbor a DK, dále již dříve zainteresované členstvo, jmenovitě
Tomáš Konečný nebo Marta Harasimowicz, kteří se problematice věnovali již
v předchozích letech a údajně oplývají seznamy podnětů a připomínek, jež by bylo

vhodné do dokumentu zapracovat.

o Kateřina Projsová nabízí svého přítele, jenž studuje práva, k pomoci s právní stránkou

věci.

o Proběhla diskuze ohledně předběžného pracovního plánu.

▪ Na zářijovém otevřeném zasedání výboru by bylo vhodné mít dokument již

hotový, aby mohl být otevřen připomínkám ze strany členstva. V říjnu by pak

bylo vhodné uspořádat otevřený výbor či speciální schůzku ještě před

zasedáním valné hromady, aby na ní mohl být dokument předložen v co

nejlepší kondici. Dokument by měl být též zaslán členstvu formou e-mailu

minimálně týden před zasedáním valné hromady, aby se každý mohl připravit

případné připomínky předem. Patrně by také bylo vhodné svolat zasedání VH

na dřívější hodinu, aby se jednání neprotáhla do pozdních nočních hodin.

o Miroslav Vašík také vznáší myšlenku, jak by se o stanovách mělo hlasovat – souhrnně
o celých, po částech nebo po odstavcích? Toto je třeba zvážit.

5) Úkoly do konce funkčního období stávajícího výboru a DK

● Základní úkoly:

o Hlavními úkoly je sepsání manuálů, novelizace stanov a organizace seznamovacího

kurzu.

o Dále je třeba sepsat závěrečné zprávy.

o Na pokladnících bude zhodnocení finanční situace spolku.

● Nicméně dlouhodobé úkoly by nás neměly odradit od uspořádání několika letních akcí,

jejichž realizace proběhne během měsíce srpna. Ve hře jsou:

o Spolkové grilování

▪ Uspořádalo by se patrně v některém z pražských parků, kde je grilování

umožněno, nebo v nějakém z pražských restauračních zařízení, kde je

umožněn pronájem grilu.

o Promítání filmu v rámci filmového klubu

o Jednodenní výlet mimo Prahu

▪ Patrně nějaký hrad či zámek. Bylo by vhodné tuto exkurzi zaměřit na dějiny

novověku či středověku.

o Zasedání výboru, které bude pravděpodobně spojeno se spolkohospodou.

6) Finance

● Pokladníkům se podařilo uzavřít finanční operace spojené s přípravnými kurzy a fondem

Rektorátu UK, kam se vracely nevyužité finance z výzvy Studenti proti pandemii.

● Momentálně spolek disponuje částkou ve výši 370 000 Kč.

● Zatím chybí vyúčtování spolkových narozenin. Nejbližšími výdaji budou „seznamovákový

kufr“ a poté samotný seznamovací kurz.

7) Stav nového spolkového webu

● Nový web prý vázne u dodavatele stránek. Čeká se na jeho přemístění.

8) Spolkový YouTube kanál

● Cílem tohoto bodu programu je oznámit jeho existenci.



9) Mezispolková spolupráce

● Díky Vjačeslavu Glazovovi se zatím podařila spolupráce se spolky Schwa a Archeoffuk na

filmovém klubu. Bylo by skvělé tuto spolupráci udržet a rozšířit.
● Mluvíme-li o spolupráci spolků, bylo by hezké, kdyby se Studentská rada více zaměřila na

vytváření vztahů mezi spolky na FF UK vzájemně. Od pandemie neexistuje žádné

celorepublikové fórum, kde by bylo možné navazovat mezispolkové kontakty napříč
univerzitami, a proto je naším snem alespoň na základě individuálních kontaktů zintenzivnit

tento typ komunikace.

● Lucie Dvořáková a Daniel Šťastný by rádi uspořádali setkání se členy spolku studentů historie

z Masarykovy univerzity. K tomuto se již členové brněnského spolku vyjádřili kladně. Setkání

by mohlo proběhnout formou společné exkurze na nějakém zajímavém místě na půli cesty

mezi Prahou a Brnem.

10) Různé

● Merch – tašky a sešity

o Eliška Farová se ptá na stav tašek a sešitů, které ještě chybí ve spolkovém merchi.

Lucie Dvořáková má již návrhy na tašky hotové, takže stačí vytvořit objednávku. U

sešitů bychom byli rádi za opětovné vytvoření východních bloků, nicméně podle

Lucie Dvořákové bude patrně potřeba, vzhledem k neexistenci původní předlohy,

design vytvořit znovu, čehož se ujme. Komunikace s původním výrobcem sešitů je

špatná, bude proto třeba najít jiného.

● Seznam nápadů pro další výbor

o Jelikož současný výbor neměl čas či sílu realizovat některé ze svých četných nápadů,

rád by některé z nich zaznamenal ke zvážení pro své nástupce. K těmto nápadům

patří:

▪ Videoeseje

● Vjačeslav Glazov navrhuje využít spolkového YouTube kanálu

k tvorbě videoesejů.

● Videoeseje by mohly mít formu dialogu či monologu, mohly by být

na rozličná témata týkající se historie a s ní spojených aktuálních

témat. Touto formou by také mohly být představovány knihy, hosty

by mohli být naši členové, studenti UK i pedagogové.

● Projekt by byl relevantní z hlediska toho, že na českém internetu

mnoho podobných formátů v odpovídající kvalitě neexistuje.

● Lucie Dvořáková dodává, že by tento nápad šlo spojit s přípravnými

kurzy, které by tam mohly získat jakousi online nadstavbu. Pokud by

byla chuť, mohl by spolek vytvářet i pomocné videopřednášky

zaměřené na maturitní zkoušky pro studenty středních škol, čímž by

se zvýšil dosah projektu.

▪ Grafický/kreativní tým

● Navrhuje Lucie Dvořáková, která měla dosud na starosti grafické

materiály pro spolek. Grafický tým by tvořilo více osob, jež by

kolektivně zajišťovaly propagaci spolku. Za tímto účelem by mohl být

pořízen i odpovídající software.

● Původní návrh grafického týmu by bylo možné rozšířit na kreativní

tým, jenž by zahrnoval i osoby kolem projektu videoesejů,

popsaného výše.



● Akce Cáp go home

o Lucie Dvořáková nabízí zužitkování svých kontaktů na východním Slovensku, kde by

byla schopna zařídit exkurzi do státního archivu v Prešově a Levoči, popř. dalších

památek dle domluvy.

o Eliška Farové exkurzi na Slovensko opatřila pracovním názvem „Akce Cáp go home“.

● Spolkové kolegium Studentské rady (21. 6.)

o Za náš spolek se ho bude účastnit Marek Panocha, který dostal za úkol říci přítomné

paní proděkance pro vnější vztahy, aby fakulta více propagovala činnost spolků
v jejím rámci.

● Rozesílání spolkových e-mailů
o Zjistilo se, že některým členům nechodí svolávací e-maily na otevřená zasedání.

o Klára Brtková zkontrolovala Mailchimp, skrze nějž k rozesílání e-mailů dochází,

nicméně nenašla žádnou závadu. Problém se bude dále řešit.

● Hodnocení přípravných kurzů
o Klára Brtková oznamuje, ale na základě recenzí, jež zatím dorazily, lze letošní

přípravné kurzy označit jako úspěšné. Obecný dotazník o spokojenosti se bude

teprve rozesílat.

11) Závěr

● Nebylo dalších dotazů a připomínek, a proto bylo zasedání úspěšné ukončeno.

Čas ukončení schůze: 18:52


